

Annual Hydrant Flushing Program

The office of Drinking Water of California Health Services Department mandates periodic flushing of water mains to ensure the quality of the City's drinking water. Flushing the water mains through the City's fire hydrants removes sand pumped with our drinking water from underground storage wells. It also helps remove mineral deposits that results from contact with the walls of the mainline pipes.

Beginning in mid-May work crews will open fire hydrants and allow them to flow at the fully opened position to create enough water velocity to pull sand from the bottom of the pipes along with any mineral deposits that have collected. This pipe flushing activity will drastically alter the cleanliness of our drinking water on a temporary basis. In some cases the water will turn dark brown or even red and will continue until the sand and mineral moves through the system and flows through the open fire hydrants. Once the sand and mineral deposits have been cleared out, the hydrants will once again be closed off. This work will be completed between the hours of 10:00 p.m. and 6:00 a.m. in order to minimize impacts to residents and businesses.

If the crew has been in your neighborhood the night before you may notice some slight discoloration the first time you draw water from the tap. If this happens, let the water run for one to two minutes to clear our line. Any discoloration that does not clear promptly should be reported to the Water Company at (323) 560-3657.

Programa anual de sondeo de los hidrantes

La Oficina del Agua Potable del Depto. de Servicios de Salubridad de California a debido tiempo ordena el sondeo de la tubería mayor del agua para asegurar la calidad del agua potable de la Ciudad. Al sondar la tubería principal, pasándola por los hidrantes de los bomberos elimina la arena que se ha bombeado del fondo de los pozos de agua conservada. Sirve también para desechar depósitos minerales que resultan del contacto con el interior de la tubería principal.

Desde mediados de Mayo, las cuadrillas abrirán a todo chorro los hidrantes en las calles para sacar a fuerza de presión la arena desde el fondo de la tubería, además de cualquier depósito minero allí acumulado. Esta actividad de limpieza de las tuberías altera drásticamente la claridad de nuestra agua potable por un tiempo. En ciertos casos, el agua fluirá opaca y de color café y hasta rojiza y así seguirá hasta eliminarse la arena y minerales por el chorro del hidrante. Ya eliminando los depósitos minerales y la arena, se cerrará de nuevo el hidrante. Este trabajo se desempeñará entre 10:00 p.m. y 6:00 a.m. para menos impactar al pueblo y los comercios.

Si las cuadrillas han estado en su sector la noche anterior, se notará acaso algún cambio en el color del agua la primera vez que abra la llave. Si sucede esto, deje correr el agua por un minuto o dos para limpiar las líneas. Cualquier descolorido que no se aclare pronto debe reportarse al Depto. del Agua al (323) 560-3657.